
 
 

P R O T O K O L L  

 

fra 

 

møte i Styrene for FFL/JA 

 

tirsdag 8. februar 2022 kl. 12:00 

 

Digitalt møte 

 

 

Møte nr. 1/2021 
 

 

 

 
Møtet ble hevet kl 15:00. (JA-styret kl. 16:00) 
 

Til stede: Anne Kathrine Fossum, Erling Aas-Eng, Lars Iver Wiig, Gaute 
Lenvik, Sigrid Helland, Terje Sletnes, Vilde Haarsaker, Vidar 
Skagestad (observatør) 

  

Forfall:       

  

Fra Landbruksdirektoratet: Hilde Haug Simonhjell, Tine M. Jarli, Eline Kvamme Hagen, 
Heidi Engeset 

 

 

Saksliste: 
  
01/22 Protokoll fra styremøte 9.desember 2021 

02/22 Høringsinnspill Porteføljeplan for Landbasert mat, miljø og bioressurser 

03/22 Sluttrapporter per januar 2022 

04/22 Orienteringssaker 

05/22 JA-styrets innspill til jordbruksoppgjøret 2022 
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Sak nr.: 
01/22 

Sektor: 
 

 FFL/JA 
 

Behandling: 
 08.02.2022 

Tittel: 
Protokoll fra styremøte 9.desember 2021 

Saks nr.: 
22/6151 2 

 

 

Møtebehandling:  
 

Utkast til protokoll fra styremøtet 9. desember ble sendt ut til styrene 
17. desember med frist for tilbakemelding 7. januar 2022. 

 

  
Vedtak: Styrene hadde ingen kommentarer til protokollen som dermed er 

godkjent. 
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Sak nr.: 
02/22 

Sektor: 
 

 FFL/JA 
 

Behandling: 
 08.02.2022 

Tittel: 
Høringsinnspill Porteføljeplan for Landbasert 
mat, miljø og bioressurser 

Saks nr.: 
22/6151 2 

 

 

Møtebehandling:  
 

Styret diskuterte porteføljeplanen og kommenterte forslaget til innspill 
fra styrene. Styrene sluttet seg til forslaget med noen tilleggsmomenter. 
Bl.a. ble de mange målkonfliktene i planen påpekt. For å balansere de 
ulike målene på en god måte kreves en bred tilnærming og et godt 
kunnskapsgrunnlag. Videre ble det etterlyst en utdyping av 
bærekraftsbegrepet. Det ble også stilt spørsmål ved sirkulærøkonomi 
som pekes på som et viktig premiss for samfunnsutviklingen. Styrene 
støtter dette, men etterlyser samtidig en tydeliggjøring av hva dette 
innebærer. Et viktig mål i den sammenheng må være å redusere 
bruken av fossile ressurser på alle samfunnsområder, inklusive 
landbruket. 
 
Styrene pekte også på at landbruk og matproduksjon er basert på 
naturlige, biologiske kretsløp hvor utslipp av klimagasser og 
karbonbinding er deler av dette kretsløpet og som oppveier hverandre 
over tid. Dette er viktig å ta med seg i diskusjonen om landbrukets 
klimaregnskap og landbruk som en del av klimaløsningen.  
 

 

 
  

Vedtak: Sekretariatet tar med seg signalene fra styrene inn i det videre arbeidet 
med innspillene til Forskningsrådets porteføljeplan for mat, miljø og 
bioressurser. 
 
Styrene gir sekretariatet mandat til å utforme og sende inn det endelige 
innspillet til Forskningsrådet på vegne av styrene. 
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Sak nr.: 
03/22 

Sektor: 
 

  
FFL/JA 

Behandling: 
 08.02.2022 

Tittel: 
Sluttrapporter per januar 2022 

Saks nr.: 
22/6151 2 

 

 

Møtebehandling:  
 

 
 

  
Vedtak: Styrene tar de fremlagte sluttrapportene til orientering. 
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Sak nr.: 
04/22 

Sektor: 
 

  
FFL/JA 

Behandling: 
 08.02.2022 

Tittel: 
Orienteringssaker 

Saks nr.: 
22/6151 2 

 

 

Møtebehandling:  
 

Sekretariatet orienterte om varslede endringer i IPN-prosjektet 
«KORNMO- produksjonsoptimalisering, kvalitetsstyring og bærekraft 
gjennom verdikjeden for korn» som ble innvilget av FFL i 2019, med 
prosjektperiode 2020-2023. Endringen innebærer bl.a. at Norsk 
Landbruksrådgiving overtar prosjektledelsen fra FKAgri. 
Forskningsrådet har anbefalt å godta endringen, noe sekretariatet har 
gitt sin tilslutning til. 

 

  
Vedtak: Styret tar orienteringen til etterretning 
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Sak nr.: 
05/22 

Sektor: 
 

  
JA 

Behandling: 
 08.02.2022 

Tittel: 
JA-styrets innspill til jordbruksoppgjøret 2022 

Saks nr.: 
22/6151 2 

 

 

Møtebehandling:  
 

Styret diskuterte utkastet til innspill til FoU-prioriteringer til årets 
jordbruksoppgjør. To hovedtema var foreslått: Inntektsutviklingen i 
landbruket, samt klimautfordringene. 
 
Styret mente at temaet som omhandlet inntektsutviklingen hadde et 
uheldig fokus, og ønsket å endre vinklingen til å gjelde Inntektsutvalgets 
rapport og oppfølginen av denne. Det er grunn til å anta at 
Inntektsutvalget vil peke på nye kunnskapsbehov, og det er viktig at det 
blir tatt høyde for dette slik at det blir handlingsrom til å lyse ut midler til 
de utrednings- og forskningsbehov som inntektsutvalget måtte avdekke. 
Et aktuelt område kan f.eks. være forskning som kan danne grunnlag 
for å identifisere og styrke rammevilkår som kan bidra til å gjøre 
landbruket mer attraktivt for nye generasjoner.  
 
Styret uttrykte også bekymring med tanke på kunnskapsbehovet og 
tilgangen på fagkompetanse og rekruttering til landbruksøkonomi-
fagene. Fagmiljøene som jobber med landbruksøkonomiske spørsmål 
er små og fragmenterte. NMBU som tradisjonelt har stått for 
kunnskapsutvikling og forskerrekruttering på dette området, synes å ha 
beveget seg noe bort fra det landbruksøkonomiske og 
landbrukspolitiske perspektivet. Dette er uheldig, ikke minst med tanke 
på å fremskaffe kunnskap som kan bidra til en mer robust og 
bærekraftig økonomi i næringa. Økt satsing på forskning innen dette 
feltet vil kunne styrke forskerrekrutteringen og bygge opp større 
fagmiljøer.    
 
Styret påpekte også at klimaperspektivet blir for snevert med hensyn til 
å sikre et bærekraftig landbruk. Her må man se ting i sammenheng og 
vurdere ulike hensyn opp mot hverandre. En balansert forskning og et 
bredt kunnskapsgrunnlag er avgjørende for å kunne ta de rette valgene.  

 

  
Vedtak: Sekretariatet tar med seg signalene fra JA-styret inn i det videre 

arbeidet med innspill til jordbruksoppgjøret 2022. 
 
Utkast til innspill oversendes styret på e-post for videre dialog og 
avklaringer. 

 
  
 

 


